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Azərbaycanın haqq yolunda olduğu  
dünyanın güc mərkəzləri tərəfindən də 
qəbul edilir. ABŞ Prezidenti Co Bayde-
nin Novruz bayramı münasibətilə Pre-
zident İlham Əliyevə ünvanladığı təbrik 
məktubu və aprelin 28-də ABŞ dövlət 
katibi Entoni Blinkenin dövlətimizin 
başçısına zəng etməsi və tərəfləri 
maraqlandıran məsələlər barəsində fikir 
mübadiləsi aparmaları da bundan xəbər 
verir.

Milli Cəbhə Partiyasının sədri, Milli 
Məclisin  deputatı Razi Nurullayevlə 
söhbətimiz bu barədə oldu. O dedi: 

–  ABŞ dövlət katibinin Azərbaycan 
Prezidentinə zəngi Amerika tərəfinin 
təşəbbüsü ilə baş tutub. Bu, ABŞ-ın 
Azərbaycanla münasibətlərinə xələl 
gətirməyin qarşısını almaq cəhdi idi. 
ABŞ – Azərbaycan münasibətləri 
həmişə yüksək səviyyədə olub. Mən Co 
Baydenin Novruz bayramı münasibətilə 
Prezident İlham Əliyevə ünvanla-
dığı  təbrik məktubunu  xatırlatmaq 
istərdim. Həmin məktubda ABŞ Prezi-
denti bildirir ki, mənim administrasiyam 
təhlükəsizliklə bağlı ümumi narahat-
lıqlar və regional barışıq məsələlərinin 
həlli istiqamətində Azərbaycanla birgə 
çalışacaqdır.  Məktubda, həmçinin 
qeyd edilirdi ki, ABŞ Azərbaycan  
iqtisadiyyatının şaxələndirilməsi və 
Xəzər dənizində enerji imkanlarının 
inkişafı ilə bağlı ölkəmizin səylərini 
dəstəkləyir.  Amerika Birləşmiş Ştatları 
iqtisadi əməkdaşlıq üçün yeni imkan-
ları nəzərdən keçirmək arzusundadır. 

Bu faktlar bir daha təsdiqləyir ki, ABŞ 
Azərbaycanla əlaqələrini daha da inkişaf 
etdirmək arzusundadır.  

Biz ikitərəfli münasibətlərin inki-
şafında ABŞ-ın maraqlı olduğunu  bu 
ölkənin  dövlət katibi  Entoni Blinkenin  
Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevlə 
telefon söhbəti zamanı  da şahidi 
oluruq.  ABŞ dövlət katibi ikitərəfli 
tərəfdaşlıq əlaqələrinin vacibliyini vur-
ğulayıb və bir sıra müxtəlif məsələləri 
müzakirə edib.

Mən bu telefon zəngini yüksək 
dəyərləndirirəm və son illər həyata 
keçirilən  strategiyanın uğurları hesab 
edirəm. Bir daha aydın olur ki, ABŞ 
Azərbaycanı güclü, dinamik inkişaf 
edən, sabitliyə və  təhlükəsizliyə mühüm 
töhfə verən, qlobal müstəvidə önəmli 
təşəbbüslərlə çıxış edən və yaranan 
problemlərin həllinə əməli dəstək verən 
ölkə kimi görür.  Telefon danışığı zama-
nı, həmçinin Co Baydenin hərbi yardım-
la bağlı 907-ci düzəlişə münasibətdə öz 
sələflərinin siyasətini davam etdirməsi 

də ikitərəfli münasibətlərin yaxşılaşdı-
rılmasında ABŞ-ın maraqlı olmasından 
xəbər verir.

Blinken Azərbaycan Prezidenti 
İlham Əliyevlə danışmaq və ikitərəfli 
əməkdaşlığın  vacibliyini vurğulamaq 
üçün yaxşı fürsət olduğunu bildirib. 
Deyib ki, mən, həmçinin ATƏT-in 
Minsk qrupunun Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsinə davamlı siyasi həll yolu 
tapmaq səylərinə dəstəyimizi çatdırı-
ram. 

Söhbət əsnasında  dövlətimizin 

başçısı İlham Əliyev Azərbaycan–ABŞ 
əlaqələrinin zəngin tarixə malik oldu-
ğunu qeyd etmiş, Cənub Qaz Dəhlizi 
layihəsinin icrasına verdiyi dəstəyə 
görə ABŞ hökumətinə təşəkkür etmiş-
dir. Həmçinin Ermənistan– Azərbaycan 
müharibəsindən sonrakı vəziyyətlə 
bağlı fikir mübadiləsi aparılmışdır. Pre-
zident İlham Əliyev bu məsələ ilə bağlı 
Azərbaycanın mövqeyini çatdırmış, 
ölkəmizin ermənilər tərəfindən dağıdı-
lan ərazilərində bərpa işlərinin həyata 
keçirildiyini qeyd etmişdir. 

Həm ABŞ Prezidentinin təbrik 
məktubu, həm də dövlət katibinin telefon 
zəngi  Azərbaycanın tərəfdaşlığını və 
Cənubi Qafqaz regionunda liderliyinin 
qəbul edildiyini göstərir. Eyni zamanda,  
bu, rəsmi Bakıya verilən dəstək kimi də 
dəyərləndirilməlidir. 

Telefon danışığı zamanı tərəflər 
Azərbaycanda demokratik proseslərin 
inkişafı, insan haqlarının təmin olun-
ması, siyasi plüralizmin qorunması və 
təmin edilməsinin önəmini vurğulamış-
lar.

Prezident Baydenin aprelin 24-də 
“erməni soyqırımı” ifadəsini  işlətməsinə 
gəlincə, ABŞ Dövlət Departamentindən 
yayılan məlumatda bildirilir ki, bu, 
Türkiyənin suveren toxunulmazlığına 
təsir etmək məqsədi daşımır.  

Söhbəti qələmə aldı: 
Əliqismət BƏDƏLOV, 

“Xalq qəzeti”

“Böyük Qayıdış”ın ilk addımları

Artıq  ermənilərin işğalçılıq siyasəti 
nəticəsində dağıdılmış kəndlərimizin ən 
müasir texnologiyalara əsaslanan quru-
culuq konsepsiyası əsasında bərpasına 
başlanılıb. Dövlətimizin başçısının  
4 yanvar 2021-ci il  tarixli fərmanı 
əsasında Qarabağ Dirçəliş Fondu ya-
radılmasında da əsas məqsəd işğaldan 
azad edilmiş ərazilərdə əvvəlkindən 
də yaxşı, ən müasir tələblərə cavab 
verən yaşayış məntəqələri tikməkdir.   
Qarabağ Dirçəliş Fondu  Azərbaycan 
Respublikasının işğaldan azad edilmiş 
ərazilərində dayanıqlı məskunlaşma 
üçün müasir və layiqli həyatın təmin 
edilməsi, bütün sahələrdə quruculuq-
bərpa və abadlıq işlərinin aparılması, 
habelə təhlükəsiz yaşayışın, səmərəli 
fəaliyyətin və rifahın davamlı artmasının 
dəstəklənməsi məqsədilə yaradılmış 
qurumdur. Mən bir qarabağlı kimi, həmin 
ərazilərdə tikinti- abadlıq işlərinin start 
götürməsindən qürur duyuram.

Möhtərəm Prezidentimiz və onun 

ən yaxın silahdaşı, Birinci vitse – prezi-
dent Mehriban xanım Əliyeva, həmçinin 
qızları, Heydər Əliyev Fondunun vitse- 
prezidenti Leyla Əliyeva  6-cı dəfədir ki, 
işğaldan azad edilmiş ərazilərə gedir, 
Azərbaycan bayrağını qaldırır,  yeni 
obyektlərin təməlini qoyurlar.  Onlar 
bugünlərdə Cəbrayıl və Zəngilan rayon-
larına səfərləri zamanı yeni obyektlərin 
təməlqoyma mərasimlərində iştirak 
etdilər. Səfər zamanı  yeni Horadiz 
– Zəngilan avtomagistral yolunun 
təməlinin qoyulacağı barədə məlumat 
verildi. Zəngilanı Azərbaycanın digər 
rayonları və Naxçıvan Muxtar Respubli-
kası ilə birləşdirmək üçün bu layihələrin 
çox böyük əhəmiyyəti vardır. 

Zəngilan rayonunda “Ağıllı kənd” pi-
lot layihəsi rayonun  1-ci, 2-ci, 3-cü Ağalı 
kəndlərini əhatə edir. Dövlətimizin başçı-
sına məlumat verildi ki,  layihənin icrası, 
əsasən, 5 komponent üzrə aparılacaq. 
Onlar yaşayış, istehsal, sosial xidmətlər, 
“ağıllı kənd təsərrüfatı” və alternativ 

enerji sahələridir. Ərazidə, ilk olaraq, 
tam izolyasiya olunmuş və innovativ ti-
kinti materiallarından istifadə olunmaqla 
200 fərdi evin tikintisi nəzərdə tutulub.

Diqqət çəkən məqamlardan biri də 
Zəngilan Beynəlxalq Hava Limanının 
təməl daşının qoyulması oldu. Yaxın 
gələcəkdə Zəngilan hava limanı inşa 
ediləcək. Bu hava limanının uçuş-enmə 
zolağı üç kilometrə bərabər olacaq. Bu 
hava limanı bütün növ təyyarələri, o 
cümlədən ağır yük təyyarələrini qəbul 
etməyə qadir olacaq.

Artıq Füzuli Beynəlxalq Hava 
Limanının tikintisi  də uğurla gedir. Bu 
il limanın uçuş-enmə zolağı istismara 
veriləcək. 

Bütün bunlar  təsdiqləyir ki, xalqımız 
“Böyük qayıdış”ın astanasındadır.  Artıq  
doğma yurd həsrətinə birdəfəlik son 
qoyulur. Ata- baba yurdlarından didərgin 
salınmış həmvətənlərimiz isti ocaqlarına 
qayıtmağa hazırlaşırlar.

Havva MƏMMƏDOVA, 
tarix elmləri doktoru, professor

Moldovadakı Şuşa Şəhidlər xiyabanında 
Azərbaycandan gətirilən şabalıd ağacları əkilib

 � Bu ilin yazından Moldovadakı Şuşa 
Şəhidlər xiyabanı daha da füsunkar olacaq. Belə 
ki, Azərbaycan gətirilən ağaclar həyatını Vətəninə 
qurban verənlərin əbədi xatirəsinin rəmzi kimi 
münbit Moldova torpağında möhkəm kök salacaq. 

“Əbədiyyət” Memorial Kompleksinin ərazisindəki xiya-
banda Moldova Azərbaycanlıları Konqresi (MAK) tərəfindən 
ölkəmizin Moldovadakı səfirliyi ilə birlikdə Azərbaycandan 
gətirilən şabalıd ağacları əkilib. 

Tədbirdə MAK-ın sədri Elçin Bayramov, Azərbaycanın 
Moldovadakı səfirliyinin nümayəndəsi Çingiz Nuriyev, MAK 
üzvləri və Moldovada təhsil alan Azərbaycan diasporundan 
olan tələbələr iştirak ediblər.

Emil HÜSEYNLİ, 
AZƏRTAC-ın xüsusi müxbiri

Kişineu

Azərbaycanda koronavirusa  
1213 yeni yoluxma faktı qeydə alınıb

 � Azərbaycan Respublikasında koronavirus 
infeksiyasından 2104 nəfər müalicə olunaraq sağalıb, 
1213 yeni  yoluxma faktı qeydə alınıb.   

Nazirlər Kabineti yanında operativ qərargahdan verilən 
məlumata görə,  COVID-19 üçün götürülən analiz nümunələri 
müsbət çıxmış 21 nəfər vəfat edib. 

Hazırkı dövrədək ölkəmizdə  320 min 322 nəfərin korona-
virus infeksiyasına yoluxması faktı müəyyən edilib. Onlardan 
291 min 564 nəfər müalicə olunaraq sağalıb, 4538 nəfər vəfat 
edib. Aktiv xəstə sayı 24220 nəfərdir.

Ötən müddət ərzində 3 milyon 253 min 878 test aparılıb. 
Dünənki test sayı isə 12692-dir. 

“Xalq qəzeti”

“İslam irsimizi tanıyaq” 

 � Mədəniyyət Nazirliyi müqəddəs 
Ramazan ayında “İslam irsimizi tanıyaq” 
layihəsinə start verib.

Layihə çərçivəsində İslam 
mədəniyyəti abidələri (İslam 
memarlığının nümunələri 
olan  məscidlər, türbələr, 
xanəgahlar, karvansaralar 
və s.) barədə videoçarxların 
hazırlanması, nazirliyin rəsmi 
saytı, sosial media hesab-
ları və kütləvi informasiya 
vasitələrində yayımlanması 

nəzərdə tutulur.Bu barədə 
nazirliyin  mətbuat xidməti 
məlumat yayıb.

Məlumatda  deyilir ki,  
layihə çərçivəsində hazır-
lanan ilk videoçarx Gəncə 
şəhərindəki İmamzadə 
ziyarətgah kompleksinə həsr 
olunub.

Qeyd edək ki, İmamzadə 

ziyarətgahı Gəncə şəhərinin 
təqribən 7 kilometrliyində, 
Gəncə Dövlət Tarix-
Mədəniyyət Qoruğu ərazisində 
yerləşir. Kərpicdən tikilmiş 
türbənin ətrafında kiçik 
məscidlər, təkyələr, karvan-
sara tipli evlər, alaqapı və 
köməkçi binalardan ibarət dini 
kompleks yaradılmış, onun 
ətrafına daş və kərpicdən 
hasar çəkilmişdir. Kompleksin 
içərisində xalq arasında “Göy 
günbəz”, “Göy məscid”, yaxud 
“Göy İmam” kimi tanınan türbə 
yerləşir. Ölkəmizin ən dəyərli 
memarlıq abidələrindən biri 
hesab edilən türbədə beşinci 
imam Məhəmməd Baqirin oğlu 
İbrahim dəfn olunub.

Müxtəlif vaxtlarda dağın-
tılara məruz qalan İmamzadə 
ziyarətgahı 1946-cı ildən 
İmamzadə piri kimi fəaliyyət 
göstərib. Sonrakı vaxtlarda, 
xüsusilə, ümummilli lider 
Heydər Əliyevin Azərbaycana 
rəhbərlik etdiyi illərdə tarixi 
abidə kimi burada təmir-bərpa 
işləri aparılıb. Eyni zamanda, 
bu, sovet dövründə rəsmi 
dövlət qeydiyyatından keçmiş 

yeganə ziyarətgah olub. Dini 
abidə Gəncənin qədimliyini 
sübut etməklə yanaşı, şəhərin 
İslam aləmindəki yerini və 
nüfuzunu da göstərir.

Ölkənin dini-tarixi 
abidələrinin tamamilə yenidən 
qurulmasına və gələcək 
nəsillərə çatdırılmasına 
həssaslıqla yanaşan Prezident 
İlham Əliyev bu kompleksə də 
xüsusi diqqət göstərib. Dövlət 
başçısının müvafiq sərəncamları 
ilə 2010–2015-ci illərdə burada 
təmir-bərpa işləri aparılıb, 
insanların inam və inanc yeri 
kimi üz tutduğu məbəd gözəl 
görkəm alıb.

Məlumat üçün bildiri-
rik ki, Mədəniyyət Nazirliyi 
tərəfindən ötən ilin noyabr 
ayında “Xristian irsimizi 
tanıyaq” layihəsi təqdim edilib 
və layihənin birinci mərhələsi 
artıq başa çatıb. Layihə 
çərçivəsində Azərbaycan 
ərazisində xristian dininə 
aid olan və dövlət tərəfindən 
qorunan məbədlər, kilsələr 
və ibadətgahlara dair qısa 
videoçarxlar hazırlanaraq 
ictimaiyyətə təqdim olunub.

M.MÜKƏRRƏMOĞLU, 
“Xalq qəzeti”

Peyvəndin yaratdığı immunitet və 
qorunma tədbirləri yoluxmanı azaldacaq

Prezident İlham Əliyev 
öz çıxışlarında vaksinlərin 
ədalətli və bərabər bölgüsü 
ilə bağlı fikirlərini bölüşüb və 
bu istiqamətdə birgə səylərin 
önəmini qeyd edib. Azərbaycan 
lideri dəfələrlə bəyan edib ki, 
bəzi dövlətlər öz tələbatlarından 
bir neçə dəfə çox vaksin alır və 
nəticədə, inkişaf etməkdə olan 
dövlətlər vaksin çatışmazlığı 
problemi ilə üzləşir. Vaksinlərin 
ədalətli bölgüsü ilə əlaqədar 
səylərin davamı olaraq 
ölkəmizin təşəbbüsü ilə BMT-
nin İnsan Hüquqları Şurasında 
vaksinlərin ədalətli və bərabər 
bölgüsü ilə bağlı qətnamə 
Qoşulmama Hərəkatı adından 
irəli sürülüb və 2021-ci il martın 
23-də qəbul edilib. 

Pandemiyanın bitməsi üçün 
kütləvi peyvəndlənmə vacib-
dir. Mütəxəssislərin fikrincə, 
kollektiv immunitetin yaranması 
üçün ölkə əhalisinin 60–70 faizi 
peyvənd olunmalıdır. Görün-
düyü kimi,  Azərbaycan bu 
hədəfə çatmağa çox yaxındır. 
İndiyədək ölkəmizdə koronavi-
rus infeksiyasına qarşı vuru-
lan vaksin dozalarının sayı 1 
milyon 500 mini ötüb. Hazırda 
ölkəmizdə vaksinasiya prosesi 
davam edir. Həmçinin gündəlik 
yoluxma sayı da azalır. 
Mütəxəssislər müşahidələrinə 
əsaslanıb bildirirlər ki, birinci, 
hətta ikinci peyvənd dozası-
nı vurduranlar arasında da 
COVID–19-a yoluxanlar var. 
Onlar, həmçinin qeyd edirlər ki, 
təbii olaraq peyvənddən sonra 
virusdan qorunmaq lazım-
dırmı, yoluxan zaman ikinci 
dozanı qəbul etmək olarmı, 
ümumiyyətlə, peyvəndin birinci 
dozasını vurduranlar özlərini 
virusdan necə qorumalıdır və s. 
kimi suallar meydana çıxır.

Binəqədi rayonundakı 27 
saylı şəhər poliklinikasının 
həkimi Aygün Kərimova bildirib 
ki, peyvəndin ilk dozasını qəbul 
edəndən sonra orqanizmdə 
virusa qarşı dərhal müdafiə 
yaranmır. Koronavirusa qarşı 
vaksinlərin hamısı bir neçə 
həftə fasilə verməklə, iki doza-
da qəbul edilməsini tələb edir. 
Dozalar arasındakı müddətdə 
yoluxma riski yüksək olaraq 
qalır. İlk dozanı qəbul etdikdən 
yalnız 2 həftə sonra müdafiə 
sistemi yaranmağa başlayır, 
peyvənddən maksimal effekt 
isə ikinci dozadan sonra mey-
dana gəlir. İmmuniteti forma-
laşdırmaq üçün orqanizmə 
müəyyən qədər vaxt lazım 
olduğundan, həmin dövrdə ko-
ronavirusa qarşı təhlükəsizlik 
qaydalarına tam və ciddi 
surətdə riayət etmək mütləqdir. 
İlkin dozadan sonra koronavi-
rusa yoluxmaya şübhə varsa, 
mütləq testdən keçmək lazım-
dır. Bəzən peyvənddən sonra 
yorğunluq və qızdırma kimi 
əlamətlər olur, bunlar COVID–
19-un əlamətlərinə oxşar oldu-
ğu üçün düzgün nəticəni yalnız 
test vasitəsilə əldə etmək olar. 
Həkim qeyd edib ki, əgər testin 
cavabı pozitiv çıxarsa, deməli, 
peyvəndin birinci dozasından 
sonra COVID–19 xəstəliyinə 
yoluxma baş verib: “Dərhal 
özünü ətrafdakılardan təcrid 
edərək həkimə müraciət olun-
malı və peyvəndin ilk dozasının 
qəbul edildiyi barədə məlumat 
verilməlidir. COVID–19 
xəstəliyinə yoluxandan sonra 
peyvəndin ikinci dozasının 
vurulmasına ehtiyac qalmır, ya-
xud ikinci doza uzun müddətə 
təxirə salınır. Əgər xəstəliyə 
qarşı peyvəndin birinci dozası 
vurulduqdan sonra kəskin 

respirator xəstəlik keçirilibsə, 
həmin xəstəlikdən sağalandan 
sonra peyvəndin ikinci dozası-
nı vurdurmaq olar”.

Mütəxəssislər bildirirlər ki, 
peyvəndin ilk dozasını vurdu-
ranlar koronavirusa yoluxanda 
vaksinasiyadan keçməmiş 
xəstələr kimi müalicə olu-
nurlar, həmçinin onlar da 
gigiyenik qaydalara riayət 
etməli və təcrid olunmalıdır-
lar. Tibbi maska, karantin və 
sosial məsafə prinsipləri yenə 
də riayət edilməli ən vacib 
məsələlər olaraq qalır. Birinci 
dozadan sonra orqanizmdə 
heç bir dəyişiklik olmazsa, 
ikinci dozanı 28 gündən sonra 
vurdurmaq olar. Birinci və ikinci 
dozalar arasında fasilə obyek-
tiv və ya subyektiv səbəblər 
üzündən 1 aya qədər uzadıla 
bilər.

COVID–19 infeksiyasına 
qarşı vaksinasiya o vaxt təsirli 
olacaq ki, əhalinin böyük 
əksəriyyəti əhatə olunsun. 
Ümumdünya Səhiyyə Təşkilatı 
belə bir rəqəmi açıqlamır. 
Sadəcə olaraq, ayrı-ayrı 
mütəxəssislər həmin infeksi-
yanın yayılma sürətini əsas 
götürərək əvvəllər əhalinin 60-
70 faizini, yoluxuculuğu daha 
yüksək olan Britaniya ştammı-
na görə isə əhalinin 80 faizini 
immunlaşdırdıqdan və onlarda 
immuncavab formalaşdırdıq-
dan sonra effekt görməyin 
mümkünlüyünü qeyd edirlər. 
Azərbaycanda təxminən 16 
milyon dozaya qədər peyvənd 
vurulmalıdır. İlk günlərlə 
müqayisədə, hazırda peyvənd 
olunanların gündəlik sayında 
artım var. Bu, əhali arasında 
aparılan maarifləndirmə işinin 
nəticəsidir. Amma yenə də 
pandemiyanın əvvəllərindən 
dönə-dönə qeyd edilən stan-
dart qorunma vasitələrinə əməl 
olunmalıdır. 

Səhiyyə nazirliyinin baş 
infeksionisti deyib ki, peyvənd 
olunmuş şəxs bilməlidir ki, 
ikinci dozanı aldıqdan bir 
müddət sonra onun qanında 
qoruyucu antitel əmələ gəlir: 
“Bu müddət fərqlidir. Çünki, 
immun sistem fərdi reaksiya 
verir. Yaşlılarda immun sistem 
zəif olduğuna görə, immunite-
tin əmələ gəlməsi gecikə bilər. 
Elə insanlar var ki, peyvənd 
olunsalar belə bu həssaslıq 
saxlanılır. Belə bir ehtimal var 
ki, mutasiya olunmuş variantlar 
qandakı anticisimlərdən yayına 
bilər. Ona görə də hər kəsin 
öz həyatını maska geyinmək, 
gigiyena qaydalarına əməl 
etmək, məsafə saxlamaqla 
davam etdirməsi tövsiyə olu-
nur. Peyvənd olunsaq da, hər 
ehtimala qarşı deyilənlərə əməl 
etməyimiz məsləhət görülür. 
Belə olan halda bir tərəfdən 
peyvəndin yaratdığı immuni-
tet, digər yandan isə qorunma 
tədbirləri yoluxmanı minimal-
laşdırmağa səbəb ola bilər”.

 Ölkədə peyvənd olu-
nanların sayının artması, 
xəstəliyə yoluxanların sa-
yının azalmasına görə heç 
kəs arxayınlaşmamalıdır. 
O zaman rahat olacağıq ki, 
yoluxma hallarının sayı kəskin 
azalacaq və epidemik proses 
qırılacaq. Buna hələ vaxt var. 
Bunun üçün əhalinin böyük 
əksəriyyəti peyvənd olunma-
lıdır. Hazırda peyvəndləmə 
prosesində iştiraka tərəddüd 
edən, aktiv olmayanlar bəzi 
xarici ölkələrin timsalında 
vaksinin effektini gördükdən 
sonra peyvəndləmənin sürəti 
bir qədər də artacaq. O zaman 
ölkəmizdə də arzuolunan 
nəticə əldə ediləcək.

Zərifə BƏŞİRQIZI,  
“Xalq qəzeti”

 � Prezident, Ali Baş Komandan  İlham Əliyevin rəhbərliyi 
ilə rəşadətli ordumuz Ermənistan silahlı qüvvələrini darmadağın 
etdikdən sonra  işğaldan azad edilmiş ərazilərdə dərhal  abadlıq-
quruculuq işlərinə başlanılıb. Dövlətimizin başçısı öz ailə üzvləri 
ilə birlikdə həmin ərazilərə gedir, düşmənin barbarlığı ilə yerində 
tanış olur. Ölkəmizdə fəaliyyət göstərən diplomatik korpusun 
nümayəndələrinin, habelə əcnəbi və yerli kütləvi informasiya 
vasitələri əməkdaşlarının  işğaldan azad olunmuş ərazilərimizə 
gedərək, ermənilərin  törətdikləri ağlasığmaz vəhşilikləri öz 
gözləri ilə görmələri bu millətin  faşistlərdən də betər qəddar 
olduğunu bir daha təsdiqləyir.

 � Prezident İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə  həyata 
keçirilən  siyasi kurs  ölkəmizin dünya birliyindəki mövqeyini 
getdikcə möhkəmləndirir. Postsovet ölkələri  ilə müqayisədə  
respublikamızın  dünya birliyinə sürətli inteqrasiyası, reytinqinin 
getdikcə yüksəlməsi beynəlxalq  ictimaiyyət tərəfindən də  
etiraf olunur. İkinci Qarabağ müharibəsində 44 gün ərzində 
öz ordusunun gücü ilə işğalçı Ermənistanı diz çökdürən  
Azərbaycanın beynəlxalq aləmdə nüfuzu daha da yüksəldi. 
Dünyanın ən güclü dövlətlərinin və beynəlxalq təşkilatlarının 30 
il ərzində nizamlaya bilmədikləri münaqişəni Azərbaycan dövləti 
44 gün ərzində həyata keçirdi. 

Azərbaycan həqiqətləri dünyanın  
güc mərkəzləri tərəfindən qəbul olunur

 � Azərbaycan COVID–19 pandemiyası 
ilə mübarizədə qlobal səyləri səfərbər edən ilk 
ölkələrdəndir. Prezident İlham Əliyevin təşəbbüsü 
ilə Türk Şurasının, Qoşulmama Hərəkatının zirvə 
toplantılarının, eləcə də, BMT Baş Assambleyasının 
dövlət və hökumət başçıları səviyyəsində xüsusi 
sessiyasının təşkili, Ümumdünya Səhiyyə Təşkilatına 
edilən ianələr Azərbaycanın qlobal əhəmiyyətli 
problemlərin həllində üzərinə məsuliyyət götürməyə 
hazır olan güclü dövlət olduğunu təsdiqlədi. 
Azərbaycan vaksinlərin ədalətli bölgüsü və əlçatanlığı 
məqsədilə yaradılmış COVAX beynəlxalq təşəbbüsünə 
ilk qoşulan və dəstək verən ölkələrdən biri oldu.

USER 2
Машинописный текст
Xalq qəzeti 2021.- 2 may.- S.6.

USER 2
Машинописный текст

USER 2
Машинописный текст




